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VYPOŘÁDÁNÍ PŘIPOMÍNEK 

 

Vypořádání: 

Obchvat Zálešné jako i další rozvojové komunikační stavby byly posuzovány jednotlivě i 
společně na výhledové dopravní objemy za pomocí vyhotoveného modelu dopravy. Výsledky 
zatěžování, v reakci na stavbu D49, prokázaly obecnou společenskou výhodnost rozdělení 
hlavních dopravních proudů. Potvrzujeme, že obchvat Zálesně nesnižuje dopravu na ulici 
Sokolské, ale odvádí dopravu z ulice 2. května a především pak z ulice Padělky IX, které již 
dnes představují lokální „obchvat“. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Generel dopravy pro m ěsto Zlín – Vypo řádání p řipomínek 

 
 

3 
 

Dotazy a připomínky – Pavel Genzer, 3.11.2016 
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Vypořádání: 

Ad1) Věcná a časová koordinace výstavby D49 a obchvatu Zálešné nepřísluší Generelu 
dopravy, obě stavby byly po diskusi s objednatelem zařazeny do časové etapy roku 2025 a 
takto i posuzovány. V rámci vyhotovených zatěžovacích stavů nebyla hodnocena varianta 
existence D49 bez obchvatu Zálešné. Přestože nebyl tento modelový stav zpracován 
dovolíme si předpokládat, že pokud nastane bude dopravní „zmatek“ trvat pouze několik dní 
a pak se ustálí přibližně v současné podobě. I za tohoto předpokladu doporučujeme tyto 
stavby časově koordinovat. 
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Ad2) Generel dopravy ve své části Doprava v klidu předpokládá zavádění rezidentních oblastí 
(zón) také do lokalit bydlení. Tento nástroj regulace je uplatněn např. v lokalitách Nad 
Stráněmi, Družstevní, Padělky, Benešovo nábřeží a dalších. Prakticky ve všech oblastech 
s vícepodlažní zástavbou je navržena regulace parkování formou zóny zákazu stání mimo 
vyznačená parkoviště. Těmito opatřeními je sledováno omezení „živelného“ odstavování 
vozidel a lepší kontrola nastavených pravidel. Návrh nepředpokládá zvyšování nabídky pro 
odstavování vozidel, variantní náměty řešení mají za cíl především odstranění nevyhovující 
nabídky a koordinaci s ostatními druhy dopravy. 

Ad3), Ad4), Ad5) Uvedené návrhy ke zlepšení dopravy se dají považovat svých charakterem 
spíše za operativní opatření, tedy mimo rámec generelu dopravy. V případě návrhu ad3) 
nemáme s tímto opatřením žádné zkušenosti, s velkou pravděpodobností by vnější doprava 
hledala náhradní alternativní trasy, lze předpokládat krátkodobý efekt u vnitřní dopravy na 
úkor té vnější. Návrh ad5) lze vyhodnotit za pomocí modelu dopravy, rozhodující budou 
provozní a organizační opatření křižovatek. 

Ad6) Návrh je mimo zaměření generelu dopravy. 
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Vypořádání: 

Zásadní připomínka 

Souhlasíme s přístupem, odhalit příčiny, pojmenovat jejich důsledky a hledat řešení. 
Nesouhlasíme však s tím, že toto má řešit primárně generel dopravy jako odvětvový 
dokument. Tyto analýzy přísluší územnímu plánování ve spojitosti s dopravním plánováním. 
Pokud tato zásadní připomínka směřovala k tomu, že generel dopravy měl definovat limity 
území v souvislosti s podmínkami dopravy, pak se tak v omezeném rozsahu stalo. Prognóza 
dopravy a výhledové objemy a vazby vycházely mimo jiné také z územní prognózy, tedy 
předpokládaného rozvoje území, včetně možných demografických změn. Nicméně tento 
dokument nedokázal reagovat na všechny změny a záměry v urbanizaci území, klasickým 
příkladem s negativním dopadem na dopravní situaci je rozvoj UTB, včetně podzemního 
parkoviště na ulici Štefánikova. 
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Koncepční připomínky 

Zaměření a obsah připomínek se z velké části koncentruje na nedostatečná řešení hlavních 
dopravních tras. Provedené analýzy řady modelových zatěžovacích stavů, kapitola 2.2 
Variantní návrhy silniční sítě, obrázky 12, 15, 18 a 21, dokládají dopady možných řešení na 
odvedení dopravy z centra města. Srovnáním vlivu jednotlivých řešení lze dovodit 
doporučenou verzi, přičemž není vyloučeno náhradní řešení v případě nezvládnutelné 
proveditelnosti záměru.  

Námět na propojení oblasti Jižních svahů a Vršavy, přestože není zanesen do ÚP, se 
z dopravního hlediska jeví jako přínosný, doporučujeme jej doplnit do příslušné kapitoly, 
včetně doprovodné analýzy. Dopravní napojení Baťova areálu je v návrhu posíleno z ulice 
Nábřeží a od Prštenské příčky. 

Hlavní cyklistické a pěší trasy jsou v návrhu reprezentovány základními sítěmi, ty jsou 
vzájemně koordinovány s ohledem na převažující význam tras a intenzitu dopravy. V případě 
bezbariérové pěší trasy a vysoké intenzity cyklistické dopravy jsou trasy segregovány. Na 
základních trasách pěší dopravy jsou definovány bezpečnostní závady, případně i absence 
přechodu jako v případě trasy podél ulice Kvítkové a dříve zrušeného přechodu přes ulici 
Dlouhou. 

Řešení dopravy v klidu (parkování a odstavování vozidel) není v žádném případě pojato jako 
represivní. Pro území centra města a jeho navazující oblasti byla zvolena koncepce posilující 
pozici bydlícího, regulace parkování upřednostňuje rezidentní stání před ostatními. Z tohoto 
důvodu jsou pro doplnění nabídky navrženy vhodné lokality, vesměs se jedná o již stávající 
parkovací plochy. Do systému jsou také zapojeny soukromé kapacity, což je v západní Evropě 
zcela běžné (v současné době např. KUC nabízí veřejné parkování). V obytných oblastech se 
vůbec nejedná o posilování nabídky, návrhy představují nahrazení míst pro nevyhovujícím 
způsobem odstavená vozidla. 
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Vypořádání: 

Základní síť pěší dopravy obsahuje trasu podél ulice Kvítkové s pokračováním v přechodu 
přes ulici Dlouhou, červená barva v tomto případě představuje absenci přechodu. Do návrhu 
bude doplněna alternativní vedení trasy prostřednictvím podchodu pod ulicí Dlouhou. 

Generel dopravy ani střednědobý plán neposuzoval vliv a dopad jednotlivých staveb na 
dopravní situaci města. Zadáním byly definovány dva sledované časové horizonty, rok 2025 a 
rok 2035.   

Multimodální systém P+R byl přednostně situován do významných železničních stanic a na 
vybraná obratiště MHD, kde je k dispozici rozsáhlejší nabídka v četnosti spojů i v přepravních 
relacích. Při výběru lokalit byla rovněž zohledněna navržená základní síť cyklistické dopravy. 
V rámci dopracování budou prověřeny další vhodné lokality. Při stanovení nabídky byly 
výchozím podkladem údaje ČSU ze SLDB 2011, přičemž rozhodujícím byl odborný odhad 
vývoje dělby poptávky. Uvedených 10-20 míst pro IAD bylo odvozeno pro odhad dělby 
50/50, v případě odlišného vývoje např. na 30/70 by nabídka pro IAD představovala zvýšení 
na zhruba 30 parkovacích míst. Do návrhu lze doplnit další vhodná místa pro tento systém 
dopravní obsluhy jako např. OC Malenovice, Sportovní hala/Zimní stadion Březnická a další. 

Obslužná komunikace Příluky (v ÚP i.d. 609); jedná se zajištění nového dopravního napojení 
rozvíjející se oblasti individuálního bydlení na základní komunikační systém mimo ulici 
Pekárenská. Řešení reaguje na nové dopravní napojení průmyslové oblasti Cecilka na silnici 
I/49 (Vizovická) východně stávající křižovatky Vizovická-Pekárenská-Pančava, která patří mezi 
nejvíce problematické z hlediska nedostatečné výkonnosti a dalších územních podmínek. 
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Vypořádání: 

Komunikační propojení ulic Okružní-Podlesí figuruje v Územním plánu města Zlína jako i.d. 
221 ulice Okružní-Podlesí, křižovatka a terminál. Bylo úkolem zpracovatele záměr sledovaný 
Územním plánem vyhodnotit a zaujmout odborný názor. Propoj s provozem MHD byl 
zařazen do základního komunikačního systému města (ZAKOS), na základě modelování 
dopravy byla odvozena dopravní zátěž kolem 2,2-2,7 tisíc vozidel za 24 hodin. Tato nová 
doprava představuje značný zásah do kvality bydlení v dotčené lokalitě Podlesí, z tohoto 
důvodu zpracovatelé doporučili řešení s vyloučením veřejného provozu automobilové 
dopravy, pouze s povoleným provozem MHD (strana 51 Generelu IAD). V případě návrhu 
MHD lze jednoznačně prokázat vyšší provozní efektivnost a hospodárnost při okružním 
řešení linek, také ze zvyšuje provozní variabilita systému. Z modelového zatěžování je zřejmé 
rozdělení dopravního zatížení (na propojení se předpokládá zatížení zhruba 2,6 tis. osob za 
24 hodin), rovněž dochází ke zlepšení dostupnosti území MHD. Na základě stanoviska DSZO, 
s.r.o. budou potřebné podrobnější provozně technické analýzy záměru. 
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Vypořádání: 

Dílčí část je uvedena u předešlého vypořádání, k tomu doplňujeme následující. 
Předpokládaný provoz MHD na ulici Podlesí představuje v úhrnu 235 vozidel za 24 hodin 
v obou směrech. Uvedený počet vozidel nemůže zhoršit kvalitu bydlení ani hlukové nebo 
emisní zatížení oblasti, jedná se o provoz trolejbusových, případně hybridních vozidel. Záměr 
by měl v některých úsecích komunikace dopad na její šířku a tím i na část parkovacích ploch 
podél komunikace. Vzhledem k vyloučenému veřejnému provozu automobilové dopravy by 
se nemusely budovat zastávkové zálivy ani nemusí být zrušena zóna 30, pouze by došlo ke 
zrušení přednosti zprava. Pěší a cyklistické trasy a koridory jsou přizpůsobeny územním 
podmínkám, ve své podstatě jsou zachovány. 
Za zpracovatele dokumentace se přikláníme k variantě řešení pouze s provozem MHD, 
přínosy v kvalitě dostupnosti území převyšují negativa z provozu MHD. 
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Reakce zpracovatele: 

Na základě dlouholetých zkušeností s obdobnými koncepčními odvětvovými dokumenty 
jsme přesvědčeni, že reakce Ministerstva dopravy na záměr přeložky I/49 podle předlohy 
pana Zelinky by byla obdobná. 
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Vypořádání: 

Při řešení problematiky dopravy v klidu (parkovaní a odstavování vozidel) bylo 
s objednatelem dohodnuto, že v případě oblastí s vícepodlažní bytovou zástavby bude 
vhodné navrhnout více alternativ opatření, které povedou k odstranění závad, především 
pak nevyhovujícího způsobu odstavování vozidel. Pak právě diskuse nad variantami bude 
nápomocná k výběru nejvhodnější, která bude dále rozpracována. To je i případ předmětné 
lokality. S vašim názorem zčásti souhlasíme a připomínka bude částečně zapracována. Za 
zpracovatele doporučujeme přestavbu diskutovaných úseků s nízkou intenzitou dopravy (do 
500 vozidel/24 hod.) na obytné ulice. Dovolujeme si upozornit, že obslužné komunikace 
Družstevní, Nad Stráněmi, Slunečná, které napojují předmětné území na ulici Okružní, 
nemohou být, s ohledem na intenzitu dopravy, řešeny formou obytné ulice. 
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Vypořádání: 

Následující výtah z konceptu návrhu Generelu dopravy jasně hovoří i informativním 
charakteru vazeb v území přesahující hranici města Zlína.  

  

V konceptu návrhové části, týkající se individuální automobilové dopravy, je akceptován stav 
daný platnými Zásadami územního rozvoje Zlínského kraje s tím, že při modelování dopravy 
bylo předpokládáno pouze 2 pruhové uspořádání komunikace.  Na straně 13, tabulka 3, je 
formulován názor zpracovatele na rozšíření I/49 na východě Zlína se závěrem nedoporučeno. 
V kapitole  2.2.16, strana 41, 42, obrázek 45, je doložen pouze motivační zatěžovací stav 
severního obchvatu Želechovic, který není zanesen v žádné územně plánovací dokumentaci 
ani jinak územně rozpracován, což zpracovatel zdůrazňuje. Z prostudování motivačního stavu 
je patrné, že obchvatová trasa nepřebírá pouze dopravní zatížení z průtahu I/49, ale také ze 
stávající alternativní trasy přes území Lůžkovic a průmyslové oblasti Cecilka. Zpracovatelé 
z připomínek nedokázali odvodit jakým způsobem se má koncept návrhu upravit nebo 
přepracovat. 
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Vypořádání: 

Ad1) Boněcká příčka, napojení ulice Broučkova na silnici I/49 Vizovická byla do konceptu 
návrhu generelu dopravy zapracována ze 2 hlavních důvodů. Prvním důvodem je skutečnost, 
že připravovaná modernizace železniční tratě 331 Otrokovice-Vizovice prakticky ruší 
křižovatku Podvesná XVII-Broučkova. Je zachován pouze podjezd ve směru Broučkova-
Hornomlýnská, což vyvolává zvýšení dopravy na jednosměrných ulicích Dukelská a M. Knesla 
s průjezdem na ulici Dřevnickou. Druhým důvodem je rozvoj hromadného bydlení v lokalitě 
Boněcký rybník (v ÚP i.d. 242 Boněcký rybník, využití území pro bydlení), které zvýší průjezd 
přes uvedené komunikace Bartošovi čtvrti. Napojení ulice Broučkovy na silnici I/49 Vizovická 
zčásti eliminuje uvedené negativní dopady obou sledovaných záměrů. Předpokládané 
výhledové modelové dopravní zatížení pro rok 2035 na ulici Broučkova 1,2-2 tis. vozidel/24 
hodin odpovídá přibližně současné intenzitě dopravy 0,8-2,9 tis. vozidel/24 hod. Dopravní 
zatížení na ulici Zborovské se sledovanými záměry nijak nemění. 

Problematika zabezpečení železničního přejezdu napojení ulice Broučkovy na silnici I/49 není 
předmětem generelu dopravy, ta bude řešena další projektovou přípravou na základě 
stanoviska SŽDC. S ohledem na záměry modernizace železniční trati se dá předpokládat, že 
by se mohlo jednat o zabezpečený přejezd se závorami. Křižovatka Broučkova-Vizovická 
(I/49) je v konceptu návrhu řešena jako plnohodnotná, průsečná s vybavením světelným 
signalizačním zabezpečením (SSZ). 

V návrhu dopravy v klidu (parkování a odstavování vozidel) se v lokalitě Bartošova čtvrť 
předpokládá vybudování nových parkovacích kapacit v prostoru stávající smyčky MHD na 
ulici Broučkova. Další potenciál nabídky je v přestavbě komplexu garáží na ulici Broučkova a 
na ulici Dřevnické. 

Ad2) Ve své podstatě je odpovězeno v předcházejících odstavcích. Přestavba křižovatky 
Podvesná XVII-Broučkova zamezuje připojení ulice Broučkova na ulici Podvesná XVII, jako 
dílčí náhrada bylo zvoleno komunikační napojení na ulici Vizovická (I/49). Tento stav je také 
zapracován do modelu dopravy a následně analyzovány dopady na území.  
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Vypořádání: 

Ad1) Návrh modernizace železniční trati 331 Otrokovice-Vizovice byl jedním z mnoha 
podkladů, které generel dopravy dle zadání převzal. Nebylo jeho úkolem tento konkrétní 
projekt hodnotit z technického ani provozního hlediska, bylo potřebné vyhodnotit jeho 
dopad na celkovou dopravní situaci ve městě Zlín, zejména pak ve vztahu k MHD a 
individuální automobilové dopravě. 

Ad2) Řešení nákladní dopravy v rámci generelu dopravy se soustředilo na vymezení 
průjezdních koridorů nákladní dopravy bez omezení, dále na ulice, oblasti a lokality, kde 
bude nákladní doprava regulována tonáží nebo zcela vyloučena s výjimkou dopravní obsluhy. 
Ulice Svatopluka Čecha, Pod Šternberkem, Šternberská, U Dřevnice, Hasičská, Náves Louky, 
K Luhám, Zadní luhy, Chaloupky, Pod Vinohrady a další jsou v návrhu řešeny jako komunikace 
se zákazem vjezdu nákladních vozidel nad 3,5t mimo dopravní obsluhy. Pokud na ulici Pod 
Šternberkem parkují nebo jsou zde odstavována nákladní vozidla měla by být ze strany 
města učiněna operativní opatření, které by tomuto zamezily a vykázaly nákladní vozidla na 
soukromé pozemky firem. Záchytná parkoviště pro nákladní dopravu nebyla generelem 
dopravy řešena. 

Ad3) Ulice Pod Vinohrady byla do základního komunikačního systému (ZAKOS) zahrnuta 
z důvodu, že je zde navržen provoz autobusové linky MHD. Současně je na této komunikaci 
navržena regulace nákladní dopravy, viz. předchozí odstavec. Ve výhledovém období 
převezme zásadním způsobem dopravní zatížení na ulici Pod Vinohrady komunikace 
Pravobřežní, která je koncipována jako sběrná s omezenou obslužnou funkcí v území. Podle 
modelu dopravy se výhledová intenzita dopravy pro rok 2035 snižuje ze současných zhruba 
4,2 tis. na 0,3 tis. vozidel za 24 hodin a to díky úrovňové křižovatce Pravobřežní-U Dřevnice. 
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Vypořádání: 

Realizace dálnice D49 odvede část tranzitní dopravy z trasy silnice I/49 přes území města 
Zlína, neumožní však naplnit jedno ze zadání dokumentace a tím je zklidnění centra města. 
Ve vztahu k železniční dopravě byly veškeré dopravní koncepce, záměry a opatření 
koordinovány s poskytnutými podklady objednatele, včetně zmíněné studie proveditelnosti. 
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Vypořádání: 

Ad1) Návrh předpokládá zabezpečení vazby mezi Zlínem a Otrokovicemi trolejbusovými 
linkami 2 a 10, která vznikla jako spojení linek 6 a 10. Takto je také zpracován model 
dopravy. Motivací návrhu je zajištění přímého spojení obytné oblasti Jižní svahy i Baťovy 
nemocnice s Otrokovicemi. 

Ad2)  Podle našeho názoru každé ze zmiňovaných obratišť, tedy Sportovní hala a Antonínova, 
plní odlišnou dopravní a provozní funkci. Obratiště Sportovní hala umožňuje např. formu 
obsluhy P+R, odstavování vozidel MHD, vykazuje technické a provozní zázemí. Naopak 
obratiště Antonínova zajišťuje přímou dopravní obsluhu urbanisticky významné oblasti 
s vazbou na Baťův areál a umožňuje organizaci provozu, která vyrovnává vyšší dopravní 
objemy na východě a nižší objemy na západě města. Zpracovatelé neuvažovali se 
„sloučením“ uvedených obratišť. 

Ad3) Označování linek je ryze pracovní a bylo nastaveno v rámci tvorby modelu dopravy, 
který je součástí dokumentace. Změny v označení linek by znamenaly rozdílnosti v textové a 
grafické části dokumentu a ve vyhotoveném modelu dopravy. 

Ad4) Návrhy směřující do oblasti integrace představují pouze náměty, které mají za cíl 
zjednodušit a prohloubit integrační prvky nabídky. V textu je uvedeno „Z pohledu řešené 
problematiky a řešeného území se jedná pouze o doporučení zpracovatele směrem 
k organizátorovi a koordinátorovi IDS“. Z tohoto je zřejmé, že tato problematika vyžaduje 
další rozpracování. 
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Vypořádání: 

Jedná se o věcné a konkrétní připomínky k dokumentaci, které budou beze zbytku do 
dokumentu zapracovány. 
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Vypořádání: 

Návrh krátkého silničního tunelu v ose silnice I/49 
Nemůžeme souhlasit s tvrzením, že po vybudování dálnice D49 v úseku Hulín-Fryšták-Lípa 
zůstane na stávající silnici I/49 pouze zdrojová, cílová a vnitroměstská doprava. Rovněž 
nesdílíme názor, že se jedná o řešení konkrétního úseku silniční sítě bez jakékoli návaznosti 
na komunikační systém jako celek. Právě z důvodu značných širších dopravních souvislostí a 
dopadů do ZAKOS města byl součástí dokumentace také multimodální model dopravy, který 
pracoval nejen s územím města Zlína, ale s dotčeným územím Zlínského kraje. A právě model 
dopravy prokázal, že realizace dálnice D49 odvede pouze část tranzitní dopravy z trasy silnice 
I/49 přes území města Zlína. Důkazem je řada  doložených zatěžovacích stavů a analýz, 
včetně původní Pravobřežní komunikace nebo dalších záměrů definovaných ÚP města Zlína a 
ZÚR Zlínského kraje. Právě krátký silniční tunel v ose silnice I/49 prokázal největší přínosy pro 
naplnění zadávacích podmínek. Je pouze nedopatřením, že z textu vyznělo, že se jedná o 
silnici II. třídy, nepřesnost bude napravena, od počátku se počítalo se silnicí I. třídy, ve smyslu 
stanoviska Zlínského kraje o trasu silnice I/69.  
Naopak souhlasíme s názorem, že se jedná o nový prvek dopravního systému, doposud nijak 
neprověřený. Toho si jsou zhotovitel i objednatel vědomi a proto tento návrh prezentovali 
jako námět, který vyžaduje další předprojektovou přípravu s tím, že může nastat situace, že 
záměr bude odmítnut. Z tohoto důvodu objednatel vyžadoval již zmíněnou řadu zatěžovacích 
stavů s tím, že budou k dispozici další alternativní řešení. 

Přeložka I/49 ve východní části řešeného území, přivaděč D49 východ 
Ve východní části řešeného území byla zpracovatelem přijata koncepce 2 pruhového 
uspořádání stávající silnice I/49.  Na straně 13, tabulka 3, je formulován názor zpracovatele 
na rozšíření I/49 na východě Zlína se závěrem nedoporučeno. V kapitole  2.2.16, strana 41, 
42, obrázek 45, je doložen pouze motivační námět a zatěžovací stav severního obchvatu 
Želechovic, který není zanesen v žádné územně plánovací dokumentaci ani jinak územně 
rozpracován, což zpracovatel zdůraznil. Z prostudování motivačního námětu je patrné, že 
obchvatová trasa nepřebírá pouze dopravní zatížení ze stávajícího průtahu I/49, ale také z 
alternativní trasy přes území Lůžkovic a průmyslové oblasti Cecilka. Bude akceptována 
připomínka týkající se budoucí trasy I/69. Konstatování, že kapacita silnice I/49 v průtahu 
obcí Želechovice nad Dřevnicí je vyčerpána je namístě a platí pro stávající stav i výhledové 
zatěžování, které se výrazně neodlišuje. Nedobrou dopravní situaci dokládá již analytická 
část dokumentace. 

Modernizace železniční tratě 331 Otrokovice-Vizovice, obchvat Zálešná 
Zpracovatele prostudovali, vyhodnotili a zapracovali závazné dostupné podklady, které 
obdrželi od objednatele, včetně výše uvedených staveb. 

Přeložka I/49 dle návrhu „Zelinka“ varianta C  
Objednatel požadoval prověření všech námětů bez ohledu na náročnost a složitost řešení. 
Návrh vykázal přínosy, nicméně efekty jiných variant byly vyšší. 

Přivaděč D49 Fryšták 
Návrh bude akceptovat doložené šířkové uspořádání, S 9,5/80 v úseku III/4911-MÚK Fryšták. 
 

Na základě obecného doporučení bude upravena textová GD IAD ve smyslu větší 
srozumitelnosti a nesouladu popisů.  
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Vypořádání týkající se linkového vedení MHD: 

Návrh uspořádání linek MHD v rámci Generelu dopravy nenahrazuje ani nemůže nahradit 
plán dopravní obslužnosti, který se zpracovává na výrazně kratší dobu a tak dokáže lépe 
precizovat konkrétní vývoj a podmínky, včetně finančních. Návrh lze chápat jako možné 
řešení v rámci výhledové koncepce celé dopravní soustavy podle předpokládaného scénáře 
vývoje dělby přepravní práce. Návrh linek MHD prokázal, že v komplexním pojetí je schopen 
vytvořit nabídku, která oslovuje i nové cestující. Protože se jedná o odhad dlouhodobého 
vývoje, který bude postupně naplňován v řadě dílčích kroků, je zcela namístě pravidelná 
aktualizace a korekce těchto dílčích kroků. V tomto kontextu také vnímáme jednotlivé 
připomínky k linkovému vedení, považujeme je za další náměty při přípravě zmíněného 
plánu dopravní obslužnosti. Výraznou předností Generelu je skutečnost, že obsahuje model 
dopravy, včetně modelu veřejné dopravy, pomocí kterého lze jednotlivé návrhy a rozvojové 
kroky hodnotit jak z hlediska nabídky, tak i poptávky. K preferenci a upřednostnění vozidel 
MHD a dalších je v kapitole 1.4 Infrastrukturní podmínky a další předpoklady rozvoje 
navrženo několik opatření, jejich konkrétnější podoba, případně další by měly být obsahem 
již zmíněného plánu dopravní obslužnosti. 
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Vypořádání k ostatnímu: 

Zaslané připomínky obsahují mimo jiné řadu otázek, které Generelu dopravy nepřísluší a ani 
je nedokáže řešit. Patří mezi ně např. dopady modernizace tratě 331 Otrokovice-Vizovice na 
provoz dotčených dopravních systémů, což by mělo být řešeno v rámci příslušné PD. 
Řešení dopravy v klidu v centru města je založeno na výrazné podpoře rezidentů (bydlících), 
dochází ke změně postavení uživatelů, což by mohlo přispět k využívání dalších systémů, 
včetně MHD. Koncepce dopravy v klidu je zařazena mezi přednostní realizační kroky v rámci 
střednědobého pránu rozvoje. Cyklistická doprava i přes navrhovanou výraznou podporu, se 
bude na dělbě přepravní práce podílet objemem do 10% cest, přičemž je nezbytné vnímat 
její velmi proměnné variace v rámci roku. 
 

 
 
V závěru stanoviska je položena otázka garancí postupných kroků k eliminaci vlivu 
automobilové dopravy. Tato otázka nepřísluší zpracovatelům Generelu dopravy, 
k dlouhodobému naplňování obsahu dokumentu budou muset zaujmout jasná stanoviska jak 
současná  reprezentace města, tak i několik reprezentací budoucích.  
 
 
 
UDIMO, spol. s r.o. 
Ostrava dne 12.12.2016, dopracováno 2.1.2017 
Zpracoval: Ing. P. Roháč 
 
 


